
 
 
 
 
 
 
 
                                                             Zápisnica Č.j. 2025/4/25 
 
zo schôdze výboru Slovenskej spoločnosti pre otorinolaryngológiu a chirurgiu hlavy a krku   
                                         zo dňa 25.4.2025, 11:30  
 
Prítomní:   
Členovia Výboru SSO: MUDr. Katarína Obtulovičová, Ph.D.,  Doc. MUDr. Miroslav Tedla, PhD. MPH,               
MUDr. Richard Kulich,  MUDr. Igor Hriseňko st.,  MUDr. Marián Sičák, PhD.,  MUDr. Zoltán Csendes, 
Doc. MUDr. Patrik Štefanička, PhD.,  Prof. MUDr. Milan Profant, CSc.,   
Predsedovia sekcií SSO: MUDr. Hedviga Grečnerová, MUDr. Iveta Csekesová, PaedDr. Mária 
Šišková, PhD. , Doc. MUDr. Zuzana Kabátová, CSc., 
Dozorná rada SSO: MUDr. Dagmar Volmutová, MUDr. Iveta Csekesová, 
Pozvaní hostia: MUDr. Zuzana Švarc Haninová, Doc. MUDr. RNDr. Lukáš Varga, PhD, Doc. MUDr. 
Pavel Doležal, CSc.  
Ďalší prítomní: MUDr. Pavel Nemec firma WS Audiology, Generálny partner SSO, MUDr. Zuzana 
Volmutová, 
Ospravedlnení:  doc. MUDr. Vladimír Čalkovský,  MUDr. Diana Horváth-Hriseňková,  MUDr. Samuel 
Kunzo,  MUDr. Marián Kováč 
 
Schválenie programu: Program bol schválený hlasmi všetkých prítomných 
                                      Výbor je uznášaniaschopný 
 
K nahliadnutiu a podpísaniu: Zápisnica zo zasadania Výboru SSO z  18.9.2025 
Zápisnice z online stretnutí CORE výboru  (17.10.24, 3.12.24, 8.1.25, 21.1.25, 12.2.25, 19.3.25) 
 

č. Úloha Zodpovedá  
Termín 

1. 
 

Agenda SSO 
1. Kontrola zápisnice z posledného zasadnutia výboru,  kontrola                             

plnenia:   

Obtulovičová predložila zápisnicu z posledného zasadnutia výboru SSO, ktorá 

bola zaslaná  emailom  členom výboru a schválená.  

 

Konštatované bolo splnenie nasledovných bodov: 

- Zmena miesta sekretariátu 

- CORE štruktúra – deklarovaná bola funkčnosť a operatívnosť.  

- Financie a marketing: navýšená bola suma pre partnerov SSO o 100%, 

pokračuje partnerstvo s pôvodnými partnermi a boli uzavreté nové 

partnerské zmluvy s novými partnermi 

- Funkčný je Program podpory vzdelávania mladých ORL 

- Postgraduálne vzdelávanie: od 6.7.2024 je v platnosti nový Minimálny 

štandard pre odbor Otorinolaryngológia a chirurgia hlavy a krku 

- Kongresy SSO 

- Bol zmenený nastavený 2-ročný cyklus striedania ČS a Slov. 

kongresov nasledovne: 

- 2024: 10. Česko-slovenský kongres, Bratislava 

- 2025: Česko-slovenský kongres v rámci UEP  

-            Praha, 4.-7.6.2025 

- 2026: Slovenský kongres - Nitra 

- 2026: Kongres mladých - Ružomberok 14.-16.5.2026 

- 2027: Slovenský kongres  - Banská Bystrica 

 

 

Vajzerová  

 
 
 
 



- 2028: Česko-Slovenský, Slovensko - Košice 

- 2029: Slovenský kongres 

- 2030: Česko-slovenský, Olomouc – Doc. Salzman   

 

Nesplnené boli nasledovné body:  

- program Benefitov pre členov Výboru SSO – návrh programu nebol 

vypracovaný 

- nebol stanovený usporiadateľ Kongresu SSO v roku 2029 

- Aktualizácia ambulantného bodovníka – v procese 

- Aktualizácia OSN - v procese 

 

 

2. Stav sekretariátu SSO, financie SSO, partnerský a grantový program SSO 

– čerpanie:   

- Vajzerová informovala o stave účtu a počte členov spoločnosti. 

Aktuálne má SSO 452 členov, Stav účtu k 1.4.2025 : 105 841,14,- 

(Primabanka, a.s.) 

- Hriseňko oboznámil prítomných s aktuálnym stavom partnerstva, 

s podmienkami uvedenými v zmluvách. Aktuálny príjem od partnerov 

je 23 000,-€.  

 
Dr. Sičák pripomienkoval kompetencie CORE štruktúry a žiadal o možnosť  

prístupu ostatným členom výboru na online stretnutia.  

Konštatované bolo, že CORE štruktúra nie je definovaná stanovami SSO. 

Jedná sa o nový operatívny model menežmentu spoločnosti podľa vzoru 

Európskej spoločnosti (CEORL-HNS). Tedla doplnil, že v rámci CEORL-

HNS  je zakotvenie CORE štruktúry do stanov aktuálne len diskutované. 

 

Záver: Členovia Výboru budú oboznámení s termínom online stretnutí 

s možnosťou pripojiť sa k rokovaniu CORE. (zodpovedná Vajzerová) 

 

 

Tedla  navrhol rozšíriť Grantový program pre mladých ORL o  s možnosť 

podpory  účasti  na Akadémii ORL (organizovaná CEORL-HNS). 

Navrhnutá bola suma 600,- EURO pre jedného žiadateľa. 

 

Výbor SSO väčšinovým hlasovaním návrh podporil. Hlasovaním Výboru 

SSO bola odsúhlasená možnosť podpory vo výške  600,-€. 

Toto bude doplnené do Programu vzdelávania mladých ORL. 

 

Obtulovičová podotkla, že ročný rozpočet na podporu mladých ORL bol 

stanovený na maximálne 12 000,-€.  

Štefanička diskutoval, že to môže byť akákoľvek vzdelávacia aktivita. 

Členovia spoločnosti majú možnosť žiadať o podporu vzdelávacej či inej 

aktivity aj ak to ide mimo oficiálne podporovaných schém. Financovanie 

takejto aktivity je podmienené schválením členmi výboru SSO.  

 

3. Kongresy SSO 

V rámci plánovania Kongresov SSO nie je naplánovaný Slovenský ORL 

kongres v r. 2029. Organizácia spadá na západné Slovensko. Oslovená bola 

Csekesová (Komárno), ktorá návrh zvažuje. 

Profant navrhol osloviť vedúcich pracovísk e-mailom ohľadom možnosti 

organizácie kongresu 2029.  (zodpovedný Tedla) 

 



Volmutová informovala, že bola oslovená, aby organizovala Česko-

Slovenský foniatrický kongres 2026 na Slovensku.  Prebehla diskusia o 

mieste konania tohto kongresu, prípadne o roku jeho konania- 2026? 2027? 

2028? a o prípadnom spojení s iným kongresom- Nitra? Košice?.  

 
 

2. Asociační s.r.o. (návrh, hlasovanie, podpis zmluvy)  

Členovia Výboru mali v predstihu e-mailom odoslaný Návrh zmluvy 

o spolupráci s Asociační s.r.o. Obtulovičová podotkla, že zmluva sa 

uzatvára na dobu určitú, t.j. do 30.4.2026. Navrhnutá hodinová sadzba je 

26,-€/1 hod. 

Prejednaný bol bod III./2 ohľadne prenesenej daňovej povinnosti, 

s doplnením komentára od ekonóma: 

▶  
pri poskytnutí služby alebo prijatí služby iným členským štátom je 

spoločnosť povinná sa pred dodaním takejto služby registrovať podľa 

§ 7a o DPH. Ide o to, že Daňový úrad vydá číslo IČ DPH, ale takáto 

registrácia nie je "plnohodnotným" plátcom DPH, ale iba pre potreby 

poskytnutia či prijatia služby v inom členskom štáte (poprípade sa to 

bude vzťahovať i na kúpu tovaru z iných členských štátov).  

▶ V taktom prípade iný členský štát fakturuje službu bez DPH a 

slovenská spoločnosť musí v termíne DPH podať daňové priznanie 

DPH, dorátať DPHčku (23 %) a odviesť ju (uhradiť) slovenskému 

daňovému úradu. Ak už má takto pridelené IČ DPH, aj nákupy tovarov 

z iných krajín EU budú bez DPH s tým, že sa musia dodaniť mesačne 

na Slovensku na základe daňového priznania DPH. Takého priznanie 

sa podáva iba za mesiace, kedy došlo k obchodovaniu s inými 

členskými krajinami. 

 

Ročná spolupráca s Asociační s.r.o. bola odsúhlasená s objednávkou 

max 20 hod. mesačne,  čo je cca 7 600,-€ ročne.  O počte hodín bude 

Asociační s.r.o. priebežne informovať. 

 

Reprezentantky, Janurková a Tlamsová ozrejmili spôsob spolupráce – 

cez kontaktnú osobu pre SSO. 

Predstavené boli návrhy na zlepšenie komunikačných modelov s členmi, 

budúcimi členmi aj partnermi spoločnosti,  spravovanie sociálnych sietí.  

 

Výbor SSO väčšinovým hlasovaním návrh na spoluprácu podporil. 

Spolupráca bude zahájená podpisom zmluvy v najbližších dňoch. 
 
 

 
Obtulovičová 
Vajzerová 
 

3. Ekonomický výsledok 10. Česko-slovenského kongresu  

otorinolaryngológie a chirurgie hlavy a krku v Bratislave,  

18.-20.9.2024  

Tedla informoval o hospodárskom výsledku ČS ORL kongresu 2024 v 

Bratislave.    

Preddefinovaný garantovaný zisk z kongresu bol 7 000,-€. Tento bol 

navýšený o ďalších 20 002,-€.  

Na účet SSO bude teda prijatá suma cca 27 000,-€.  

 

Tedla 
Vajzerová  
 
 
 
 



Diskutovaná bola odmena pre organizátora kongresu SSO, ktorá nie je 

interne v SSO definovaná. 

 

Členovia výboru väčšinovým hlasovaním odsúhlasili možnú odmenu 

organizátorovi ORL kongresu SSO, a to 20% z čistého zisku v prípade 

ziskového hospodárskeho výsledku,  minimálne však 5 000,-€, a to vždy 

po schválení Výborom SSO.  

 

V prípade nepriaznivého výsledku bude odmena individuálne schválená  

členmi výboru.  

 

CORE po dohode s účtovníčkou oznámi spôsob a formu výplaty odmeny 

(zodpovedná Obtulovičová).  

 

Tedlovi bola za organizáciu ČS kongresu 2024 odsúhlasená odmena  

5 400,-€.   
 

4. Pracovná sila v ORL, správa Hlavného odborníka  

 

Profant  prezentoval  pracovnú silu v ORL na Slovensku. Materiál bol 

vypracovaný z dát, ktoré dodali Krajskí odborníci. 

Slovenské dáta boli porovnané s údajmi z iných krajín 

Je zjavný nepomer medzi krajmi.  

Dáta z r. 2016: počet obyvateľov: 5 400 000, Počet ORL špecialistov – 

400, ORL/obyvateľa 1:13 000, počet rezidentov: 80(40), počet 

edukačných centier – 4. 

Aktuálny stav:  

Počet obyvateľov v SR – 5 449 870,  

na 1 ORL amb.- 13 919,88 obyvateľov 

na 1 ORL lekára 11 426 obyvateľov 

 

Aktuálna správa Hlavného odborníka je prílohou Zápisnice. 

 

Csendes upozornil na regióny v SR s nedostatkom ORL špecialistov. 

 

Diskutovaná bola  možnosť prísť s návrhmi zdatných pracovísk, ktoré 

by bolo možné akreditovať a absolventi by tam mohli vykonávať 

špecializačnú prípravu. Toto ostáva v rovine diskusie. 

 

Padol návrh ohľadom finančnej podpory na vybavenie ORL ambulancie 

v týchto regiónoch. Zvažovaný je návrh SSO smerovaný na VUC.  

Téma bude podrobne diskutovaná v krátkej dobe. Treba vytypovať 

konkrétne poddimenzované oblasti SR.  

 

Členovia SSO môžu využiť mailing list na adresnú informáciu 

ohľadom možnosti pracovných ponúk. 
 

Profant 

5. OSN, informácia o aktuálnom stave, ukončení rokovania s MZ SR  

Sičák  prezentoval Kategorizačnou komisiou odsúhlasený  zoznam 

výkonov v jednotlivých úrovniach OSN. 

 



Výkony, ktoré sú primárne zaradené do ORL, výkony zdieľané s inými 

odbormi, výkony preradené z úrovne 1 do úrovne 3. 

 

Zoznam by mal vstúpiť do platnosti od 1.6.2025. Definitívna verzia je 

k nahliadnutiu až po vstúpení do platnosti. 

Obtulovičová upozornila na fakt, že v rámci ORL odboru možno v danej 

nemocnici realizovať ZS len na úrovni o 1.stupeň vyššie (t.j. v nemocnici 

2.úrovne program max. 3.úrovne OSN) 

 

Obtulovičová a Hriseňko sa stretli ráno pred zasadnutím výboru 

s MUDr. Bc. Králikovou z MZSR, z Centra pre kategorizáciu výkonov,  

so žiadosťou o zvýšenie relatívnej váhy výkonov ORL.  

Relatívnu váhu je možné zmeniť vždy k januáru nového roka. Toto sa 

deje automaticky podľa prepočtu s indexáciou vstupných údajov od 

poskytovateľov ZS. Je potrebné, aby jednotlivý ústavný a JZS 

poskytovatelia ZS zadávali pri odosielaní na MZSR veľmi presné 

a valídne dáta.  

V auguste 2025 bude k dispozícii „benchmark“ pre jednotlivé 

pracoviská, ktoré budeme môcť porovnať. 

 

Za týmto účelom budú oslovení vedúci jednotlivých ORL pracovísk. 

MUDr. Bc. Kristína Králiková prisľúbila adekvátnu podporu. 

(zodpovední Hriseňko, Obtulovičová) 
 

6. Ambulantný bodovník, informácia o aktuálnom stave, časový  

harmonogram  

 

Kulich informoval, že aktuálny Bodovník aktuálnych výkonov bol 

ukončený a odoslaný na MZSR p. Kavkovej.  

Na práci sa podielala skupina neštátnych ORL lekárov pod vedením 

MUDr. Lysinovej. 

Bodovník bude posudzovaný  komisiami.  

 

Sú pripravené návrhy nových ORL výkonov aj nacenením (Hriseňko).  

1. Flexibilná videolyngoskopia 

2. Videoendoskopia - funkčné endoskopické vyšetrenie prehĺtania 

 

Budú odoslané na schválenie Komisii pre zdravotnícke výkony MZ SR. 

Po ukončení rokovaní na MZ SR. Na základe prideleného kódu 

a nákladových informácií možno zahájiť rokovania so zdravotnými 

poisťovňami, resp. s Asociáciou ZP SR o možnosti daný výkon 

zazmluvniť. 

  
 
 

Kulich  
Hriseňko 
Obtulovičová 

7. Logopedická sekcia, správa o činnosti  

 

Šišková informovala o činnosti a cieľoch spoločnosti. V SSO je aktuálne 

41 kl. logopédov.  

Každé 2 roky organizujú Klinickologopedické dni naprieč Slovenskom. 

Pravidelne organizujú aj ďalšie vzdelávacie aktivity. 

Šišková 



 

Postupne priblížila ich publikačnú činnosť, členstvo, plány na 

organizáciu ďalšieho kongres. 

 

Upozornila na vysoký priemerný vek klinických logopédov  a nutnosť 

riešiť dorovnania mzdových koeficientov.  

 

Je potrebné vytvoriť mapu dostupnosti, zlepšiť informovanosť, edukovať 

odbornú aj laickú verejnosť.  

Žiada o podporu vydania publikácie „Počujem – Hovorím – 

Komunikujem“   

 

SSO listom Predsedu SSO podporila dorovnanie mzdových koeficientov 

pre KL. 

Obtulovičová predniesla návrh o možnosti využitia finančných 

prostriedkov KL, ktoré sa hromadia na účte SSO z akcií organizovaných 

logopédmi. Ich administrácia a platby sú vedené kompletne 

sekretariátom SSO. Taktiež bol prednesený návrh alokácie finančných 

prostriedkov z členského od KL podľa nasledovného vzorca:  

• Členské  (98,- + 1,- za členstvo v Sekcii SSO) mínus platby do 

SLS (20,-) a cena časopisu (25,-) 

• 99,- mínus 45,- je 54,- 

• Od sumy 54,- odrátame 10% (5,4,-)ako náklady na činnosť 

sekretariátu 

• Ostáva 48,6,- /1člena – kl. logopéda 

• 48,6 x 41 =1992,6,- v roku 2025. 

 

Prílohou zápisnice je finančná správa za logopedické akcie za 

posledné 2 roky (Vajzerová, Hubková) 

 

Výbor väčšinovo odhlasoval alokáciu a možnosť využitia finančného 

ostatku logopedickou sekciou ako uvedené vyššie.  

Odhlasovaný bol aj návrh za dodatočné odmenenie bývalej sekretárky 

SSO p. Hubkovej sumou 200,- za organizáciu akcií KL v roku 2023/24.  

 

Vajzerová zavedie denník finančných prostriedkov pre Sekciu KL. 

Bola diskutovaná situácia logopedickej sekcie v zmysle alokácie jej 

financií- od začiatku fungovania sekcie boli všetky logopédom 

prislúchajúce financie  k dispozícii logopedickej sekcii (Profant). 

 
8. Foniatrická sekcia, stav vzdelávania    

Kabátová, aktuálny garant pre špecializačné štúdium vo Foniatrii (LF 

UK Bratislava) 

Oboznámila s obsahom nového Minimálneho štandardu pre 

špecializačný odbor Foniatria (platný od 7.6.2024). 

Upozornila na nasledovné zmeny:  

- špecializačné štúdium v odbore Foniatria trvá minimálne 3 roky 

- potreba absolvovať 2 pobyty + povinné  cirkulácie v rámci 

predpísaných pracovísk  

- počty záujemcov sa zvýšili 

 



- Ukončenie štúdia je podmienené špecializačnou skúškou, 

absolvovanie odborného podujatia s aktívnou účasťou. Odpadla 

povinnosť písania atestačnej práce.  

- Počet zaradených študentov je momentálne 23, z toho niektorí od 

r. 2012 doposiaľ neabsolvovali skúšku.  

Grečnerová, predseda Foniatrickej sekcie SSO podala správu o počte 

Foniatrov a absolventov Certifikačného kurzu v SR. Správa je prílohou 

zápisnice. 

 
9. Otoneurologická Sekcia, správa o činnosti  

Csekesová – informuje že cca pred 10 rokmi bolo založené Centrum pre 

rovnováhu so širokým spektrom vyšetrovacích metód v Komárne 

Je neustála snaha o rozvoj otoneurologického odboru. V súčasnosti je 

potrebné si uvedomiť že 95% diagnostikovaných pacientov s vertigom 

má otoneurologický problém.   

 

Žiada Výbor SSO a Profanta o formálne podporné stanovisko 

spoločnosti k Centru pre jeho ďalší rozvoj. Diskutovaný bol rámec tejto 

podpory, bude predmetom spoločnej diskusie, následne bude Výbor SSO 

vyrozumený so záverom jednania. (zodpovední Csekesová, Profant) 

 

 

Csekesová 

10. 11. ČS kongres a 31. kongres UEP Praha, 4-7-jún 2025 

     zastúpenie v odbornom programe, plenárna schôdza, návrhy na  

     ocenenia – hlasovanie    

Obtulovičová informovala : aktuálne je prihlásených 94 účastníkov zo 

SR. 

Plenárna schôdza SSO bude v čase obedovej prestávky. 

Predniesla Návrhy na ocenenia SLS, ktoré budú odovzdané počas 

Slávnostného otvorenia  kongresu:  

- Mgr. Ivan Čabiňák – pamätný list 

- Prof. MUDr. Ivo Stárek, CSc. – zlatá medaila 

- Prof. MUDr. Ivo Šlapák, CSc. – zlatá medaila  

 

Sičák navrhol ocenenie pre Prof. MUDr. Jaromíra Astla, CSc.. za 

dlhoročné vedenie časopisu „Otorinolaryngologie a foniatrie“ . 

 

- Prof. Astl – strieborná medaila  

Prebehlo hlasovanie kde boli ocenenia jednohlasne schválené členmi 

Výboru SSO. 

 

Tedla informoval o programe na ČS kongrese a o zastúpení slovenských 

účastníkov. Správa je v prílohe súčasťou tejto zápisnice.  

 

Členovia Výboru SSO vzniesli námietku ohľadom organizovania 

odborného programu spoločného ČS kongresu, kde neboli oslovení 

členovia vedeckého výboru kongresu. Námietka bude tlmočená 

prezidentovi Českej ORL spoločnosti ako aj Prezidentovi kongresu. 

 

Tedla 
Obtulovičová 

11. 71. Kongres Slovenskej spoločnosti pre otorinolaryngológiu a  Haninová 



      chirurgiu hlavy a krku v Nitre – jeseň september 2026  

 

Švarc Haninová  predniesla možnosti spojené s organizovaním ORL 

kongresu:  

Hotel Mikado, Hotel Zlatý Kľúčik, Kaštiel Mojmírovce, zároveň 

predstavila  tri agentúry  s ktorými je možná spolupráca pri organizovaní 

Kongresu.    

 

Bude stanovený termín Slovenského kongresu 2026, odborný program 

Kongresu bude vypracovaný pod vedením Predsedu SSO (Švarc 

Haninová, Obtulovičová, Tedla) 

 

 
12. Rôzne  

Csendes upozorňuje na nedostupnú starostlivosť ORL UPS v regióne.  

Je potrebné podať návrh na riešenie problému.  

 

Navrhuje založiť Sekciu spánkovej medicíny. Hlasovanie o tomto návrhu 

neprebehlo.  

 

Informoval o vzniku Občianskeho združenia ambulantných ORL 

lekárov. Dôvodí potrebou právnej subjektivity smerom k rokovaniam. 

Pošle emailom podrobnejšiu informáciu členom Výboru a vedúcim 

sekcií. Profant a Sičák to považujú za akt nedôvery voči SSO 

a upozorňujú na možný rozkol s možným poklesom členov SSO. Profant 

upozorňuje, že obdobná aktivita zo strany neštátnych ORL prebehla cca 

pred 15 rokmi.  

Sičák upozorňuje na slabú vyjednávaciu pozíciu takejto iniciatívy pri 

rokovaniach s partnermi ako je MZ resp. poisťovne.  

 

Tedla informoval o organizácii výročného stretnutia ORL sekcie UEMS 

v Bratislave v októbri 2025.  Navrhol aby sa druhým zástupcom SSO v 

ORL sekcii UEMS stal doc. Lukáš Varga a nahradil po dohode doc. 

Pavla Doležala: Výbor s návrhom súhlasil.  

 

 

  

 

 

 

 

 

 

MUDr. Katarína Obtulovičová, PhD                           Doc. MUDr. Miroslav Tedla, PhD. MPH 

                    predseda                                                                        vedecký sekretár 


